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Datum 2018-11-15 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VA TTENRAD 

Tid: Tisdagen 13 november 2018, kl. 18:00 
Plats: Tidans konditori, Tidan 

NÄRVARANDE 

Rune Skogsberg Ordförande 
Per Beckman Ersättare 
Bertil Engström Ersättare 
Mikael Hallin Vatten rådet 
Mikael Jonsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Håkan Landenmark Vattenrådet 
Anders Lindström Ersättare 
Håkan Maqnusson Sekreterare 

§ 1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Anders Lindström. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollen från styrelsemötena den 5 september och 13 september var ut
skickade med kallelsen. Inga synpunkter noterades och protokollen lades till 
handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Personalfråga 

Andreas Gustavsson på Hushållningssällskapet är f.n. sjukskriven. Hushåll
ningssällskapet håller på att fördela hans uppdrag på andra handläggare. 
Styrelsen gav Orvar Eriksson och Håkan Magnusson i uppdrag att ha en dia
log med Hushållningssällskapet kring uppdragen de utför åt förbundet. 

Incident i Ösan 

En boende utanför Stöpen har till förbundet rapporterat att c:a 13:30 på ef
termiddagen den 1 november så minskade vattenföringen kraftigt i Ösan un
der c:a en timmas tid. 

Det är inte känt vad som orsakat händelsen. De hastiga förändringarna tyder 
på att någon dammlucka antingen fallerat eller att det skett reparationsar
beten där en damm tillfälligt sänkts av. Det kan ta en viss tid att återfylla en 
damm och detta i kombination med de låga flödena som rådde kan ha orsa
kat den minskade vattenföringen. Det är inte känt om incidenten orsakat 
några skador, men denna del av Ösan är fiskevårdsområde och hyser bl.a. 
öring. 
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§ 5 Recipientkontroll 

Inget speciellt. 
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§ 6 Underhåll 

Eventuell LIFE-ansökan 

Arbetet med ett eventuellt LIFE-projekt kring lokalt åtgärdsarbete och klimat
anpassning i samarbete mellan Ätrans Vattenråd, Tidans Vattenförbund samt 
vattenråd i Kalmar län fortsätter efter det möte som hölls i Västervik tidigare i 
höstas. 

Ett möte är planerat till den 21 november i Skara för att diskutera målbild och 
vilka åtgärder som ska ingå i en ansökan. Orvar Eriksson och Håkan Mag
nusson kommer att representera förbundet. 

Atgärdssamordnare för Tidans avrinningsområde 

Havs- och vattenmyndigheten har beviljat medel (c:a 1,5 miljoner kronor) till 
Tidans Vattenförbund för en samordnarroll under 2019 och 2020. Detta inne
bär rådgivning och att stimulera åtgärder för att minska övergödning i vatten 
samt förbättra vattenhushållningen i landskapet. Projektet är till stor del riktat 
mot lantbruket och ska även innebära samarbete med liknade åtgärdssam
ordnare i andra områden. 

Arbetet kommer att utföras av Hushållningssällskapet och kan ses som en 
uppväxling av det arbete med förebyggande underhåll som förbundet bedri
ver. 

LONA-projekt "Plan för förebyggande underhåll" 

Projektet innebär kartering av lämpliga lägen för åtgärder för att motverka 
övergödning och grumling samt för att öka hushållningen med vatten i land
skapet. Projektet innebär även tidiga kontakter med markägare och andra 
parter. 

Projektet har påbörjats och kommer att utföras av Hushållningssällskapet i 
samarbete med Naturvårdsgruppen AB. 

Ösans utlopp i Östen 

Ett möte med Länsstyrelsen planeras men ett datum har ännu inte bestämts. 
Vattenavdelningen på Länsstyrelsen har fått en ny chef. I övrigt vill förbundet 
träffa Länsstyrelsen avdelningar för vattenvård och naturvårdsförvaltning. 
Orvar Eriksson och Håkan Magnusson kommer att representera förbundet då 
Andreas Gustavsson är frånvarande. 
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§ 7 Vattenrådet 

Inbjudan till möte om Friaån 

LRF:s kommungrupp i Töreboda har bjudit in till en träff om Friaån den 15 
november, i Fredsbergs bygdegård. Mötet kommer främst att handla om 
markavvattning. Länsstyrelsen och Greppa Näringen kommer att delta. 

Tidans Vattenråd innefattar även Friaån. Orvar Eriksson, Mats Karlsson och 
Håkan Magnusson kommer att gå på det mötet. 
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§ 8 Övriga frågor 

Styrelseledamot för icke kommunala företag 

Styrelseposten vigd åt icke kommunala företag har stått vakant sedan hösten 
2017. Stämman 2018 gav styrelsen i uppdrag att försöka finna någon kandi
dat inför stämman 2019. 

Styrelsen beslutade att tillskriva medlemsföretagen och beskriva läget samt 
bjuda in dem till en träff i anslutning till nästa styrelsemöte. De ska då även 
erbjudas att, om så önskas, delta i styrelsemötet för att se vad som ingår i 
styrelseuppdraget. 

Riktlinjer för hantering av personuppgifter 

Styrelsen beslutade att anta nya riktlinjer för behandling av personuppgifter 
enligt med kallelsen utskickat förslag. I arbetet med att ta fram förslaget har 
hjälp tagits av Mariestads kommuns dataskyddsombud. 

Historik - vattendom för bevattning 

Rune Skogsberg berättade historien kring den vattendom för bevattning som 
finns för Tidan då detta efterfrågats på ett tidigare styrelsemöte. 

Processen inleddes då det på 1960- och 70-talen var problem med torka 
sommartid och även mycket konflikter mellan jordbruket och vattenkraften. 
Detta var en av anledningarna till att Tidans Vattenförbund bildades 1984 
efter anstiftan av Länsstyrelsen. 

I utredningarna konstaterades att jordbruket behövde c:a 3 miljoner m3/år för 
bevattning. Det konstaterades också att en reglering av s!öarna Jagen och 
Brängen skulle ge någonstans mellan 5 och 7 miljoner m . Iden på reglering 
övergavs dock efter avslag i domstol. Istället gavs ett antal lantbrukare rätt till 
att ta vatten i en särskild vattendom i början av 2000-talet. Dessa bildade 
sedan en särskild bevattningssamfällighet, skild från Tidans Vattenförbund. 
Bevattningsrätten följer med fastigheterna. 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte blir den 29 januari kl. 18:00. I samband med detta kommer med
lemsföretagen (icke kommunala företag) att bjudas in. 
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§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

( 

VidJyt"k~ 
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Justeras 
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Ordförande 

Anders Lindström 
Protokollsjusterare 


